
 1

Z á p i s 
 

z 8. jednání finančního výboru Zastupitelstva Královéhradeckého kraje, 
konaného dne 15.10.2009 od 9:00 hod.  

RegioCentrum Nový pivovar, Hradec Králové 
 

 
Přítomni: členové výboru (viz prezenční listina) 
 
Omluveni: - 
 
 
Program jednání: 
 
1. Zahájení, přivítání přítomných, schválení zápisu z minulého jednání FV, schválení 

programu jednání a představení přizvaných hostů 
2. Transformace Správy nemovitostí Královéhradeckého kraje a.s. na příspěvkovou 

organizaci a cese leasingu /pozván Ing. Vladimír Derner/ 
3. Plán oblasti povodí Horního a středního Labe /pozván Ing. Zdeněk Štorek/ 
4. Financování Audisbusu /pozván Josef Ješina a František Čepek/  
5. Návrh rozpočtu KHK na rok 2010 
6. Rizika financování 2009 a 2010 
7. Financování odvětví zdravotnictví – průběžná informace /pozván PhDr. Martin Scháněl, 

Ph.D./ 
8. Financování zůstatků POV a grantů v roce 2009 
9. Různé 
10. Závěr 
 
Jednání v 9:00 hodin zahájil a řídil předseda finančního výboru Zastupitelstva 
Královéhradeckého kraje pan Luboš Hübsch. Uvítal přítomné a upozornil na materiály, které 
byly všem členům výboru poslány e-mailem před zasedáním. 
 
 
 
K bodu l 
Zahájení, přivítání přítomných  

 
§ jednomyslně byl schválen program 8. jednání finančního výboru Zastupitelstva 

Královéhradeckého kraje  
§ jednomyslně byl schválen ověřovatelem zápisu Bc. Otakar Kalenda 
§ výbor hlasoval o přítomnosti přizvaných hostů (Ing. Nejedlého, vedoucího ekonomického 

odboru KÚ; pí. Kopřivové, vedoucí oddělení rozpočtu a financování KÚ; Ing. Zdeňka 
Štorka, vedoucího oddělení vodního hospodářství; Františka Čepka, pověřeného 
zastupování vedoucího odboru dopravy a silničního hospodářství; Ing. Vladimíra 
Dernera, 2. náměstka hejtmana; PhDr. Martina Scháněla, Ph.D., ředitele Zdravotnického 
holdingu KHK; Mgr. Roberta Černého, vedoucího oddělení prevence, rozvoje a sociálně 
právní ochrany; PharmDr. Jany Třešňákové, gestorky pro zdravotnictví) 

§ hlasování – 12 pro, 0 proti, 0 zdržel  
§ jednomyslně byl schválen zápis ze 7. jednání finančního výboru 
§ datum dalšího jednání výboru bude 19.11.2009 
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Návrh– hlasovat o předloženém návrhu usnesení  

 
Hlasování: 
         Pro  12 
         Proti  0  
         Zdržel se 0 
 
 
USNESENÍ VF/8/49/2009 
Finanční výbor Královéhradeckého kraje 
I. S c h v a l u j e  
  1) program 8. jednání finančního výboru Zastupitelstva Královéhradeckého 

kraje 
2) zápis ze 7. jednání finančního výboru 

  3) pana Bc. Otakara Kalendu ověřovatelem zápisu 
 
 
K bodu 2 
Transformace Správy nemovitostí Královéhradeckého kraje a.s. na příspěvkovou 
organizaci a cese leasingu 
K tomuto bodu hovořil Ing. Vladimír Derner. Své postoje vyjádřili i daňoví poradci, kteří 
zpracovávají materiály zabývající se problematikou transformace Správy nemovitostí 
Královéhradeckého kraje a.s. na příspěvkovou organizaci, Ing. Zdeněk Hanák a Ing. Martin 
Drábek. Ing. Vladimír Derner nejprve shrnul základní fakta, a to že Správa nemovitostí 
Královéhradeckého kraje a.s. byla založena za účelem nabytí administrativního centra Nový 
Pivovar do svého majetku a následně jeho provozováním, aby po 20 letech leasingové smlouvy 
tento majetek převedla na Královéhradecký kraj. Zmínil problémy stavebně technické, problémy 
se Správou nemovitostí Královéhradeckého kraje, a.s. a záležitosti výhodnosti či nevýhodnosti 
leasingové smlouvy. Konstatoval, že Správa nemovitostí Královéhradeckého kraje a.s. není 
schopná vytvářet zisk a jsou problémy se schopností splácet leasingové splátky. Dále vyjádřil 
přesvědčení, že korektním řešením je transformace Správy nemovitostí Královéhradeckého kraje 
a.s. na příspěvkovou organizaci. K  právním a daňovým rizikům po finančním převodu po 
uplynutí 20 let leasingové smlouvy hovořili přizvaní daňový poradci. Ing. Zdeněk Hanák 
podotkl, že princip režimu daně z přidané hodnoty je nastaven neutrálně pro všechny subjekty, 
které se pohybují ve stejné oblasti. Nevidí tudíž rozdíl v provozování Správy nemovitostí jakožto 
akciové společnosti či příspěvkové organizace zřízené Královéhradeckým krajem. Neboť jak 
řekl, jelikož dané organizace budou mít stejný předmět činnosti, stejnou strukturu nájmu a 
stejnou strukturu zdanitelných plnění, tak výsledek z hlediska DPH musí být pro oba subjekty 
stejný. K situaci po 20 letech po uplynutí leasingové smlouvy vyjádřil obavy z varianty 
bezúplatného převodu z komerční akciové společnosti na Královéhradecký kraj a považuje ji za 
velmi rizikovou s nejasnými daňovými dopady. Následovala vzájemná diskuze. Z řad členů 
finančního výboru byl vznesen požadavek na názor „druhé strany“, a tak byla k diskuzi 
dodatečně přizvána i ředitelka Správy nemovitostí Královéhradeckého kraje a.s. Mgr. Hana 
Moravcová. Ta podotkla, že Správa nemovitostí KHK a.s. dostává od Královéhradeckého kraje 
pouze tolik peněz, aby mohla hradit leasingovou splátku a zdůraznila, že společnost neplýtvá 
žádnými penězi, což může doložit svým účetnictvím. Zároveň také podotkla, že peníze, které 
společnost ušetří z nájmu podnájemců, plynou do rezervy, a to pro případ potřeby nějakých 
oprav po uplynutí 5leté záruky. Mgr. Hana Moravcová také sdělila, že v převodu akciové 
společnosti na příspěvkovou společnost nevidí problém, ale podotkla odlišný názor v optimálním 
období onoho převedení. Z diskuze vyplynula nutnost zajištění dalších doplňujících materiálů, 
což bylo uloženo Ing. Vladimíru Dernerovi. 
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Návrh– hlasovat o předloženém návrhu usnesení  
 
Hlasování: 
         Pro            13 
         Proti  0 
         Zdržel se 0 
 
 
USNESENÍ VF/8/50/2009 
Finanční výbor Královéhradeckého kraje 
I.  B e r e  n a  v ě d o m í 

stanovisko daňových poradců k problematice financování leasingu Regiocentra Nový 
pivovar včetně jejich doporučení směrem k převedení leasingu na příspěvkovou 
organizaci 

 
II. D o p o r u č u j e 

Zastupitelstvu Královéhradeckého kraje: 
uložit Ing. Vladimíru Dernerovi, 2. náměstkovi hejtmana Královéhradeckého kraje, 
jednat se společností IMMORENT ČR s.r.o. o cesi leasingové (nájemní) smlouvy 
na pořízení Regiocentra Nový pivovar ze Správy nemovitostí Královéhradeckého 
kraje a.s. na příspěvkovou organizaci Královéhradeckého kraje, která by za tím 
účelem byla nově zřízena 
 

III. Ž á d á 
Ing. Vladimíra Dernera, 2. náměstka hejtmana Královéhradeckého kraje, aby na 
9. jednání Zastupitelstva Královéhradeckého kraje doplnil podklady k bodu č. 2 
(Transformace Správy nemovitostí Královéhradeckého kraje a.s. na příspěvkovou 
organizaci a cese leasingu), které budou obsahovat rozpracování přínosů a nevýhod 
současného stavu (a.s.) a varianty, kdy by činnosti stávající SN KHK, a.s. vykonával 
přímo Královéhradecký kraj (krajský úřad) 

 
 
K bodu 3 
Plán oblasti povodí Horního a středního Labe 
K plánu oblasti povodí Horního a středního Labe hovořil přizvaný Ing. Zdeněk Štorek, vedoucí 
oddělení vodního hospodářství. Zmínil, že o přípravě a projednání tohoto dokumentu již 
informoval na finančním výboru konaném dne 4.6.2009. Podotkl, že kompletní dokumentace 
tohoto plánu je velice obsáhlá a členům finančního výboru byl zaslán pouze její stručný výtah. 
Zároveň ale nabídl její kompletní poskytnutí v elektronické či listinné podobě, v případě zájmu, 
a také i zodpovězení dotazů k tomuto materiálu kdykoli v následujících dnech. Dále hovořil o 
dopadu toho dokumentu do rozpočtu Královéhradeckého kraje, jenž je odhadován na 17-40 mil. 
Kč na roky 2010-2012 resp. 2013. Poznamenal, že tento plán by měl pokrývat zásobování 
vodou, odvádění odpadních vod, staré ekologické zátěže a protipovodňovou ochranu. Poté pan 
Ing. Štorek odpovídal na jednotlivé dotazy členů finančního výboru. 
 
Návrh– hlasovat o předloženém návrhu usnesení 
 
Hlasování: 
         Pro  12 
         Proti   0  
         Zdržel se  0 
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USNESENÍ VF/8/51/2009 
Finanční výbor Královéhradeckého kraje 
I.  D o p o r u č u j e 

 Zastupitelstvu Královéhradeckého kraje schválit: 
plán oblasti povodí Horního a středního Labe 

 

 
 
K bodu 4 
Financování Audisbusu 
K problematice financování autobusu pro postižené hovořil přizvaný pan František Čepek, 
pověřen zastupováním vedoucího odboru dopravy a silničního hospodářství. Na úvod podotkl, že 
přeprava handicapovaných osob v oblasti Orlických hor a Podorlicka funguje od roku 2005 a od 
té doby došlo k určitému rozšíření národních úprav a zapojení předškolních a školních zařízení. 
Poznamenal, že členové finančního výboru předem obdrželi obsáhlou důvodovou zprávu i 
finanční posouzení náročnosti této dopravy. Dále sdělil, že návrh a požadavek o přidělení dotace 
vznesený firmou Audisbus, která provozuje tuto dopravu, prošel Radou Královéhradeckého kraje 
dne 7.10.2009. Hovořil o obsahu důvodové zprávy, kde jsou popsány např. trasy linek a seznam 
školských a předškolských zařízení, do kterých jsou handicapované děti dopravovány. 
V návaznosti na dotaz pana Béma podotkl, že dotace je na letošní rok a že se na ní podílí více 
partnerů. Ing. Vladimír Záleský doplnil, že se jedná o zvláštní autobusovou přepravu 70 
handicapovaných dětí do školských a předškolských zařízení, a to speciálními vozidly s 
vyškolenou asistenční službou. 
 
 
Návrh– hlasovat o předloženém návrhu usnesení:  
 
Hlasování: 
         Pro  11 
         Proti   0  
         Zdržel se  0 
 
 
USNESENÍ VF/8/52/2009 
Finanční výbor Královéhradeckého kraje 
I.    D o p o r u č u j e 

Zastupitelstvu Královéhradeckého kraje schválit: 
zajištění a financování nepravidelné hromadné autobusové dopravy osob se 
zdravotním postižením, dopravcem provozovaným specielně upraveným vozidlem 
(Audisbus) 

 
 
K bodu 5 
Návrh rozpočtu KHK na rok 2010 
K návrhu rozpočtu KHK na rok 2010 hovořil Ing. Miloslav Nejedlý, vedoucí ekonomického 
odboru. Prostřednictvím dataprojektoru byla členům finančního výboru promítána prezentace 
v Power Pointu, kterou Ing. Nejedlý komentoval a doplňoval. Nejprve informoval o časovém 
plnění prací na rozpočtu KHK na rok 2010, který probíhá přesně dle harmonogramu schváleném 
na Radě KHK. Zmínil, že definitivní návrh rozpočtu KHK se bude projednávat v listopadovém 
jednání finančního výboru a následně v prosinci 2009 bude návrh projednáván v Zastupitelstvu 
KHK.  
 
Na začátek Ing. Nejedlý shrnul rizika rozpočtu KHK na r. 2010, která jsou zejména v kapitole 
10, 15, 28 a ve fondu rozvoje a reprodukce. K jednotlivým kapitolám se blíže věnoval následně. 
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Vyzdvihl obrovské riziko pokračování dopadů degrese dotace na sociální služby, neboť oproti 
roku 2009, kde vláda poskytla všem ÚSC na území ČR celkem 6,8 mld. Kč, lze v roce 2010 
očekávat pouze 3 mld. Kč. K riziku kapitoly 28 dále hovořil přizvaný Mgr. Robert Černý, 
vedoucí oddělení prevence, rozvoje a sociálně právní ochrany. Ten doplnil Ing. Nejedlého a 
informoval, že zatímco v letošním roce činí dotace od MPSV ČR na krajské příspěvkové 
organizace 192 mil. Kč, v roce 2010 bude činit pouze 87 mil. Kč. Mgr. Černý dále avizoval, že 
kraj v letošním roce doposud neobdržel od MPSV ČR 30 % z původního režimu peněz (30 % z 
5,7 mld. Kč) a 46 mil. Kč jako dofinancování sociálních služeb. Zároveň také poukázal, že 
financování sociálních služeb stále nemá vhodně propracovaný systém, kdy se vyplácí cca 
20 mld. Kč příspěvku na péči, který se však do systému vrací zhruba z jedné třetina a zmínil i 
problém nestejného zatížení obecních samospráv. 
 
Ing. Nejedlý nabídl členům finančního výboru možnost znovu vyslechnout a shlédnout 
prezentaci k rozpočtu 2010, která se bude konat před 9. jednáním Zastupitelstva 
Královéhradeckého kraje dne 22.10.2009 od 9 hodin. Ing. Nejedlý dále upozornil, že 
disponibilita zdrojů kraje v letošním roce je kritická ve vztahu na plánované výdaje. Hovořil i o 
závazcích kraje, které jsou v celkové výši 3,8 mld. Kč. Zmínil také pokles daňových příjmů a 
výdaje neřešené rozpočtovým určením daní (viz zák. č. 243/2000 Sb., v platném znění). 
Konkrétně uvedl také možné zdroje mimořádného zapojení do rozpočtu kraje, které k 21.9.2009 
činí 121 mil. Kč a poukázal také na riziko přijetí daňových příjmů za prosinec, ke kterému může 
dojít až v lednu 2010. Následně členy finančního výboru seznamoval s výdaji v návrhu rozpočtu 
KHK na rok 2010 v porovnání se skutečností roku 2008 a s upraveným rozpočtem na rok 2009, a 
to dle jednotlivých rozpočtových kapitol. Hovořil také o grantových a dílčích programech a 
programu obnovy a venkova. Na závěr zmínil financování. Z následné diskuze vyplynulo, že je 
nutné v prvé řadě zajistit základní péči jako např. školství, sociální věci, zdravotnictví a dopravu 
a pozastavit grantové programy pro rok 2010 (kromě sociálních věcí). 
 
 
Návrh– hlasovat o předloženém návrhu usnesení:  
 
Hlasování: 
         Pro  7 
         Proti  0 
         Zdržel se 0 
 
 
USNESENÍ VF/8/53/2009 
Finanční výbor Královéhradeckého kraje 

I.     
 
 

B e r e  n a  v ě d o m í 
průběžnou informaci o návrhu rozpočtu KHK 2010 bez připomínek 

 
 

K bodu 6 
Rizika financování 2009 a 2010 
K rizikům financování 2009 a 2010 podrobně hovořil Ing. Miloslav Nejedlý už v bodu č. 5. Své 
obavy z jednotlivých rizik financování podrobně doplňoval v prezentaci v Power Pointu a 
v jednotlivých tabulkách. 
 
 
Návrh– hlasovat o předloženém návrhu usnesení:  
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Hlasování: 
         Pro  7 
         Proti  0 
         Zdržel se 0 
 
USNESENÍ VF/8/54/2009 
Finanční výbor Královéhradeckého kraje 
I.    
 

B e r e   n a   v ě d o m í 
informaci Ing. Nejedlého o rizicích financování v rámci rozpočtu 2010 
 
 

K bodu 7 
Financování odvětví zdravotnictví – průběžná informace 
Průběžnou informaci k financování odvětví zdravotnictví podal členům finančního výboru 
přizvaný PhDr. Martin Scháněl, Ph.D., ředitel Zdravotnického holdingu Královéhradeckého 
kraje. (Materiály k tomuto bodu byly členům finančního výboru zaslány dodatečně dne 
19.10.2009). Na úvod sdělil, že byly nastoleny určité kroky, které nyní začínají téměř všechny 
nemocnice naplňovat, pouze s výjimkou nemocnice Rychnov nad Kněžnou. Dále hovořil o 
příjmech nemocnic ze strany pojišťoven, kde zmínil nemocnice Náchod a Jičín, jež měly zálohy 
od pojišťoven v roce 2008 nastaveny tak, že je naplnily a ještě jim bylo vráceno. Dále hovořil o 
financování ze strany pojišťoven obecně. Následovala diskuze. PharmDr. Jana Třešňáková, 
gestorka pro zdravotnictví,  zdůraznila, že náklady na mzdy tvoří 50-60 % nákladů nemocnic a 
vyjádřila obavy z jejich dalšího zvyšování. MUDr. Jiří Veselý, předseda zdravotního výboru, 
hovořil o stavu, v jakém nemocnice současné vedení kraje získalo. Řekl také, že od pojišťoven 
dostávají nemocnice trvale pouze část financí, a v posledních deseti letech je to 77-78 % toho, co 
zdravotnictví potřebuje. MUDr. Veselý dále mluvil o příjmové a výdajové stránce nemocnic. 
PharmDr. Třešňáková doplnila, že na odlivu pracovníků ve zdravotnictví se podílí také 
nastavený problémový systém vzdělávání. Pan Josef Mázl vyjádřil názor, že české zdravotnictví 
je hluboce podfinancované. PhDr. Scháněl, Ph.D. zmínil analýzu, dle které jsou 
Královéhradecký a Pardubický kraj dlouhodobě podfinancovány, resp. mají ve srovnání 
s ostatními kraji nejmenší příjmy z pojišťoven do zdravotnictví. Ing. Nejedlý sdělil, že jakákoliv 
diskuze na podfinancování našeho a.s. zdravotnictví není v žádném případě z pohledu rozpočtu 
kraje; např. dotace z kraje v roce 2006 činila 133 mil. Kč, v roce 2007 216 mil. Kč, v roce 2008 
230 mil. Kč a v roce 2009 „zatím“ 396 mil. Kč. Zároveň sdělil, že se zdravotnictví od roku 2006 
v průměru v hospodářském výsledku každoročně propadalo o téměř 50 mil. Kč. 
 
 
Návrh– hlasovat o předloženém návrhu usnesení:  
 
Hlasování: 
         Pro             11 
         Proti  0 
         Zdržel se 0 
 
 
USNESENÍ VF/8/55/2009 
Finanční výbor Královéhradeckého kraje 
I.    B e r e   n a   v ě d o m í 

průběžnou informaci o financování odvětví zdravotnictví 
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K bodu 8 
Financování zůstatků POV a grantů v roce 2009 
K financování POV a grantů v roce 2009 hovořil Ing. Miloslav Nejedlý už v bodu č. 5. 
Sdělované informace byly doprovázeny prezentací v Power Pointu. Ing. Nejedlý odmítl 
jakýkoliv názor, že financování v této oblasti bylo jakkoliv zadržováno. 
 
 
Návrh– hlasovat o předloženém návrhu usnesení:  
 
Hlasování: 

Pro             7 
Proti  0 
Zdržel se 0 

 
 
USNESENÍ VF/8/56/2009 
Finanční výbor Královéhradeckého kraje 
I.  B e r e  n a  v ě d o m í 

informaci Ing. Nejedlého o financování POV a grantů v roce 2009 
 
II. D o p o r u č u j e 

Zastupitelstvu Královéhradeckého kraje: 
výrazně pozastavit pro rok 2010 grantové programy kraje, kromě sociálních věcí 

 
 
K bodu 9 
Různé 
Z řad členů výboru nebyl podán žádný návrh na téma k bodu různé. 
 
 
K bodu 10 
Závěr 
 

Předseda poděkoval členům finančního výboru za účast na jednání výboru a vzhledem 
k tomu, že byly vyčerpány všechny body programu v 13:45 hodin jednání ukončil.  
 
 
 
 

 
 
 
Zapsala: Ing. Lenka Andělová 

……………………………………….. 
předseda výboru – Luboš Hübsch 

…………………………………………. 
ověřovatel zápisu Bc. Otakar Kalenda 


